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Protokół 

 z zebrania wiejskiego sołectwa Nawra 

 

Zebranie wiejskie odbyło się w dniu 15 września 2021 r., o godz. 1715, w lokalu świetlicy wiejskiej  

w Nawrze. 

Na ogólną liczbę 315 stałych mieszkańców sołectwa, w zebraniu udział wzięło 11 osób, a więc 

mniej niż 1/10 stałych mieszkańców. Zebranie odbywało się w II terminie. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 

 

Ponadto w zebraniu udział brali: 

1) Wójt Gminy Nowe Miasto Lubawskie - Tomasz Waruszewski, 

2) Przewodniczący Rady Gminy – Zbigniew Wiśniewski,  

3) Pracownik Urzędu Gminy – Agnieszka Dreszler. 

 

 

Porządek zebrania: 

1) Otwarcie i przyjęcie porządku zebrania. 

1) Sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej za 2020r. 

2) Informacje o bieżącej działalności Wójta Gminy. 

3) Zapytania i wnioski. 

4) Zakończenie zebrania. 

 

Przebieg zebrania: 

 

Ad 1 

Zebranie otworzył i prowadził sołtys wsi Pan Dariusz Grabowski.  Przywitał zebranych i stwierdził 

ważność zebrania jak na wstępie protokołu. 

 

Przewodniczący zebrania przedstawił projekt porządku zebrania. 

Nie zgłoszono dodatkowych punktów do porządku obrad. 

Porządek został podjęty jednogłośnie. 
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Ad 2 

Sołtys wsi Pan Dariusz Grabowski przedstawił sprawozdanie z działalności Sołtysa i Rady Sołeckiej 

za 2020r. Pan Sołtys zwrócił uwagę że ze względu na epidemię COVID głównie zajmowali się 

rozwiązywaniem problemów i potrzeb mieszkańców.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2. 

 

Ad 3   

Wójt Gminy Tomasz Waruszewski w swoim wystąpieniu podjął następujące zagadnienia: 

 

• Przywitał mieszkańców Nawry i podziękował za ich obecność. 

• Zachęcał mieszkańców do szczepień przeciwko COVID-19. Wspomniano o punktach 

szczepień, które były w Gminie. Zachęta aby KGW Nawra skorzystało z dofinansowania 

ARiMR i również zorganizowało punkt szczepień.  

• Poruszył temat ASF (Afrykański Pomór Świń) – poważny kryzys w rolnictwie, w 

międzyczasie głos zabrał jeden z mieszkańców, który jest rolnikiem i wyraził swoje 

zmartwienie.  

• Zachęcał do przystąpienia do Akcji Sprzątania Gminy, które odbywa się wiosną.  

• Omówił dwie inwestycje drogowe, które się toczą: odcinek Nawra – Marzęcie oraz Mikołajki 

– Nawra. 

• Plac zabaw został dobrze wyposażony. Drzewa na placu, które zagrażają zostaną wycięte oraz 

suche gałęzie również zostaną usunięte.   

• Nazwy ulic w Nawrze – Nawra jako miejscowość podmiejska powinna mieć nazwy ulic, 

będzie ich 10. Ustalono, że dwie nazwy ulic Nowomiejska oraz Bratiańska będą miały inne 

nazwy.  W międzyczasie głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy podnosząc jak ważne jest 

nadanie nazw ulic.                 

Ad 4 

Wnioski i zapytania 

Mieszkańcy pytali: 

• Czy jest możliwość utworzenia placu zabaw w Nawra – Pręgowizna? Poniesiono, że byłby 

to trzeci plac zabaw w Nawrze.  

• Problem z drogą na której był robiony wodociąg – według mieszkańca został naruszony 

przepust drogowy a wykonawca nie naprawił go. Wójt odpowiedział, że było wysłane pismo 
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do wykonawcy i najprawdopodobniej zostało to naprawione. Może będzie możliwość 

naprawy gdy będzie budowana droga na Marzęcie.    

• Zapytano o kanalizację w Nawrze. W chwili obecnej nie, ale jest szansa z uwagi na to, że jest 

to miejscowość podmiejska (już w sumie jako ostatni taki teren). Czy są składane wnioski? 

Jest to kwestia przyszłości. Nawra Ustronie już kanalizację posiada.  

• Wójt wspomniał również o systemie monitoringu jakości powietrza aby podnosić 

świadomość mieszkańców w sprawie smogu. Powstaną czujniki na terenie Gminy w tym co 

najmniej jeden w Nawrze (Ustronie). Przytoczenie przykładu Bratiana gdzie problem jest 

widoczny gołym okiem nie tylko poprzez emisję z nieruchomości, ale również z 

samochodów osobowych.  

• Padło pytanie o gaz. Sieć gazowa jest póki co na Nawra Ustronie. W chwili obecnej jest gaz 

robiony w Łąkach Bratiańskich, częściowo jest w Pacółtowie i na Mszanowo jest tworzona 

dokumentacja. Wspomniano, że można wypełniać formularze na stronie internetowej i gdy 

jest duże zainteresowanie mieszkańców to Inwestor jest bardziej chętny na inwestycję. 

Podniesiono po raz kolejny, że Nawra się kwalifikuje jako teren podmiejski 

• Poruszono temat wodociągów. Wójt odpowiedział, że gmina będzie się starać o środki z 

Polskiego Ładu  aby zmodernizować cały system zaopatrywania w wodę. Posiadamy już 

nową stację w Skarlinie, ale chcemy wybudować kolejne dwie: odnowić w Mszanowie i w 

Gwiździnach. Te trzy stacje powinny wystarczyć na całą gminę. Powiedziano, że najgorszy 

stan wody jest w Nawrze i w Bagnie.   

• Zgłoszono aby poprawić (nawieźć)  drogę na Nawrę Pręgowizna. Wójt zapewnił, że ruszy 

profilowanie dróg. Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy mówiąc, że rozmawiał już z 

Referatem Drogownictwa, gdyż były skargi od osób, które przewożą dzieci i sam również 

zgłaszał ten problem – zaproponował aby nie wyrównywać terenu a wysypać tłuczeń. Wójt 

zapytał mieszkańców czy lampy na Pregowiznie nie są za mocne. Mieszkańcy jednogłośnie 

odpowiedzieli, że nie. Podniesiono jedynie, że jedna z lamp przy tablicy ogłoszeń miga        

• Zapytano o datę odbioru folii od rolników. Wójt wytłumaczył jak wygląda procedura.  

 

Na tym zebranie zakończono. 

 

 

          Protokołowała                                                                     Sołtys wsi Dariusz Grabowski 

          Agnieszka Dreszler                                                

 

 


